
Protokół nr XXXV
Z XXXV Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 16 listopada 2009 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
        
        Otwarcia obrad XXXV sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 

Grzegorz Augustyniak, który przewodniczył obradom. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Pana 
Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana Mecenasa, sołtysów. Następnie oświadczył, iż zgodnie 
z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli:
Pan Jacek Rożnowski – Wójt Gminy Kluki,
Pani Elżbieta Bednik – Skarbnik Gminy Kluki,
Pani Anna Fabrowska – Sekretarz Gminy Kluki,
Pan Andrzej Domański – Radca Prawny,
Sołtysi Gminy Kluki
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad.

              Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję.W trakcie 
posiedzenia  Komisji  wpłynęła  uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  zestawienia  przychodów 
i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Gminy Kluki na 
rok 2009. Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie uchwały w punkcie 12 porządku 
obrad –„Podjęcie innych niezbędnych uchwał”.

Innych uwag do porządku obrad nie było, za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Zarzecze dotyczącego przeznaczenia 
środków funduszu sołeckiego w 2010 roku. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki.
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 
Gminy Kluki.
8. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.
9. Podjęcie uchwały w sprawie od posiadania psów na terenie Gminy Kluki.
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
na terenie Gminy Kluki.
11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  i  deklaracji 
podatkowych.
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12.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia  zestawienia  przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Gminy Kluki na rok 2009.
13. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
14. Interpelacje i wolne wnioski.
15. Sprawy różne.
16. Zakończenie obrad. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
      
                Poprawiony protokół z XXXIII Sesji Rady Gminy z dnia 7 października oraz ostatni protokół 
z XXXIV sesji z  22 października 2009 r., był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji 
na sali obrad. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Punkt 4  – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009rok.

Zmiany  w  budżecie  zostały  szczegółowo  omówione  na  posiedzeniu  wspólnym 
Komisji. Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.     
   

Uchwała Nr 41/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 r.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 5      –  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Zarzecze dotyczącego 
przeznaczenia  środków funduszu sołeckiego w 2010 roku. 

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że zgodnie z uchwałą o przyznaniu 
funduszu sołeckiego, zostało złożonych 14 wniosków, w tym 3 nie spełniały wymogów formalnych 
dlatego zostały odrzucone. Tym sołectwom przysługuje odwołanie do Rady Gminy Kluki. Następnie 
Przewodniczący odczytał takie odwołanie złożone przez sołectwo Zarzecza. Wniosek dotyczył budowy 
uzupełnienia oświetlenia ulicznego. Nie spełniał wymogów formalnych ze względu na to, że ustawa 
przewiduje przyznanie fundusz sołeckiego tylko na realizację zadań własnych gminy. Natomiast droga 
w miejscowości Zarzecze jest drogą wewnętrzną. Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za 
przyjęciem głosowało 13 radnych, 2 było przeciwnych. 

Uchwała Nr 42/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009
w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Zarzecze dotyczącego przeznaczenia 

środków funduszu sołeckiego w 2010 roku.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
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Punkt 6      –  Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki.

Uwag do projektu nie było. Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 43/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu.

Punkt 7      –  Podjęcie uchwały w sprawie określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie Gminy Kluki.

                   W wyniku dyskusji dotyczącej wysokości podatków, zostały zgłoszone następujące 
propozycje:
1) nie podnoszenie podatków (tj. pozostawienie na poziomie tego roku)
2) podniesienie o 4%
3) podniesienie o 2%
Przewodniczący Rady przedstawione propozycje poddał głosowaniu. Za nie podnoszeniem podatku od 
nieruchomości głosowało 9 radnych. Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały – za 
pozostawieniem wysokości podatku na poziomie roku 2009 głosowało 9 radnych, 4 było przeciwnych, 
2 wstrzymało się od głosu. 

Uchwała Nr 44/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

                                                      Z dnia 16 listopada 2009
w sprawie określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu.

Punkt 8      –  Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.

Uwag do projektu nie było. Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem 
głosowało    14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr 45/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009
w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 8  do protokołu.

Punkt 9      –  Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Kluki.

Radna I. Lewińska zaproponowała, aby znieść opłatę lub egzekwować  ją od wszystkich . 
Innych uwag nie było. Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.Za przyjęciem głosowało 13 
radnych,       1 był przeciwny, 1 wstrzymujący.
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Uchwała Nr 46/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009 
w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu.
 

Punkt 10      –  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gminy Kluki.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały określającej wysokość stawek od środków 
transportowych. Uwag do projektu nie było. Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 2 było przeciwnych.

Uchwała Nr 47/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 
Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu.
 

 
Punkt 11      – Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji  
podatkowych.

Uwag  do  projektu  uchwały  nie  zgłoszono.  Za  przyjęciem  uchwały  w  treści  jaką 
odczytał Przewodniczący Rady głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 48/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009
                   w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu.
 

Punkt  12      –  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  zestawienia  przychodów i  wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Gminy Kluki na rok 2009.

Projekt  uchwały  został  szczegółowo  omówiony  na  posiedzeniu  komisji. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 49/XXXV/09
Rady Gminy Kluki

Z dnia 16 listopada 2009
w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminne Fundusz  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej Gminy Kluki na rok 2009.

Uchwała stanowi załącznik nr 12  do protokołu.
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Punkt 13      – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Wójt J. Rożnowski przedstawił informacje dotyczące działalności międzysesyjnej:

• Wizyta w Urzędzie Marszałkowskim
• Zlecenie ekspertyzy budynku GOK
• Zakończenie budowy boiska w ramach realizacji projektu „Moje boisko – Orlik 2012”
• Rozpoczęcie prac związanych z modernizacją kanalizacji
• Przygotowanie umowy na świadczenie usług akcji Zima
 

Następnie Przewodniczący odczytał pisma które wpłynęły do Rady Gminy:

1)Wniosek  o  zatwierdzenie  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego 
odprowadzania ścieków-od Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy Bełchatów .
2) Informacja w sprawie analizy oświadczeń majątkowych .
3) Wniosek do budżetu na 2010 rok  od radnego Józefa Mielczarka.
4) Wniosek do budżetu na 2010 rok od mieszkańców wsi Bożydar.
5)Wniosek  o  wykonanie  remontu  budynku  ośrodka  zdrowia  od  lek  med.  Grzegorza 
Kamińskiego.       

Punkt 14 i 15      – Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne.

                          Po omówieniu wszystkich pism, które wpłynęły do Rady Gminy radni poruszyli 
następujące tematy:
Radna I. Lewińska zwróciła się z zapytaniem o środki, które były przesunięte we wrześniu na 
utrzymanie zieleni. Z tych środków miały być zamontowane ławki na skwerku w Kaszewicach. 
Następnie po raz kolejny powrócił temat bankomatu przy Urzędzie oraz internetu, czyli okablowanie 
gminy światłowodem. 
Wójt J. Rożnowski – w przypadku internetu należy mieć rozeznanie, ilu ewentualnych abonentów 
byłoby zainteresowanych dostarczaniem usług na podstawie infrastruktury światłowodowej. 
Radny B. Trzmiel – wniosek o zabezpieczenie środków w budżecie na następujące zadanie:
Pierwszy etap przebudowy drogi wewnętrznej w m-ci Podwódka, tzn. przygotowanie dokumentacji 
formalno – prawnej. 
Wójt J. Rożnowski – Rada Gminy na sesji w sierpniu tego roku w budżecie zabezpieczyła środki na 
wprowadzenie trzech zadań tj. projekty dróg. Zabezpieczone środki wystarczyły na przygotowanie map 
do celów projektowych, pochłonęło to 50 % środków zabezpieczonych na realizację tego zadania. Po 
przygotowaniu map projektowych okazało się, że powstały problemy w strukturze właścicielskiej tych 
nieruchomości. Racjonalnym postępowaniem byłoby zdjęcie tych zadań z budżetu i rozpoczęcie 
procedury przekształcenia tych dróg, na które mamy mapy do celów projektowych. Jeżeli nawet w tego 
rocznym budżecie wniosek radnego B. Trzmiela znajdzie aprobatę radnych, nie znajdzie się nikt kto 
przez półtora miesiąca sporządzi ten projekt, a jeśli nawet się znajdzie to ze względu na presję czasu da 
nam cenę o 100 % większą. W związku z tym będę rekomendował, aby w pierwszej kolejności 
regulować strukturę statutu tych dróg, a następnie przygotować projekty. Koszty przekształceń to koszty 
geodezyjne, które na wymienione 3 drogi zostały już poniesione i dlatego od nich należałoby zacząć. 
W związku z pewną standaryzacją dróg, drogi o nawierzchni bitumicznej to drogi gminne, robienie 
projektów na drogi wewnętrzne na tym etapie spowoduje konieczność późniejszej ich aktualizacji. 
Procedura wywłaszczania w drodze ustawy to w przypadku dróg wewnętrznych okres 3 miesięcy. 
Ponadto wywłaszczenie wiąże się z poniesieniem kosztów wypłaty odszkodowań dla właścicieli 
fragmentów, które staną się naszą własnością.
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Radny J. Mielczarek – formalny  wniosek o przekształcenie statusu dróg w obrębie m-ci Zarzecze, 
z wewnętrznych na drogi gminne.
Wójt J. Rożnowski – w momencie składania wniosków o przekształcenie drogi, w konsekwencji 
proszę  wskazać miejsce w budżecie z którego będą pochodzić środki na pomiary geodezyjne.
Radny J.  Konieczny – zaproponował,  aby zrobić  wykaz numerów dróg,  które  nie  są drogami 
gminnym, aby radni wiedzieli, które drogi podlegają przekształceniom. 
Radna  I.  Lewińska –  prośba  o  uaktualnienie  danych  na  stronie  internetowej   jednostek 
pomocniczych.
Pani  Sołtys  z  Kuźnicy  Kaszewice  –  prośba  o  nawiezienie  tłucznia  na  wysypanie  przystanku 
autobusowego w m- ci Kuźnica.
Wójt J.  Rożnowski –  pieniądze  z  sołectw,  których  wnioski  o  przyznanie  funduszu sołeckiego 
zostały odrzucone, będą  przeznaczone na te sołectwa.
Radna I. Lewińska – w imieniu sołtysów prośba o prowizję za roznoszenie nakazów płatniczych.
Radny  H.  Szafran –  prośba  o  oznakowanie  przystanku  autobusowego,  przy  którym  wsiadają 
dzieci jadące do szkoły.
Na zakończenie Przewodniczący przypomniał koniczność podjęcia decyzji w sprawie omawianej 
na komisji dotyczącej wniosku  w sprawie  placu zabaw w Kaszewicach.
Wójt  J.  Rożnowski –  do  Wojewody  Łódzkiego  został  złożony  wniosek  o  dofinansowanie  w 
ramach programu rządowego placu zabaw przy szkołach. Całkowity koszt placu zabaw to tj. 125 
tys. zł., udział rządu 50 %, udział gminy również 50 %. Jeżeli Rada Gminy w przyszłorocznym 
budżecie  zabezpieczy  takie  środki,  taka  inwestycja  zostanie  podjęta.  Natomiast  jeśli  Rada  jest 
przeciwna, wniosek zostanie wycofany. Opinie co do inwestycji były podzielone ze względu na 
duże koszty. 
Pani  Skarbnik  – wyjaśniła,  iż  w sytuacji  kiedy mamy  jedno  przedszkole,  a  zapotrzebowanie 
rośnie, wymogiem jest, aby przy szkołach były place zabaw. W oddziałach zerowych w szkołach 
podstawowych,  dzieci  również  muszą  mieć  zorganizowany  plac  zabaw.  A  zatem  zasadne  jest 
skorzystanie  z  rządowego  programu,  ponieważ  wcześniej  czy  później  gminy  w  ramach  zadań 
własnych będą musiały urządzić te place przy przedszkolu i przy szkole. 
Przewodniczący sprawę poddał głosowaniu: 9 osób opowiedziało się za projektem. 
Pani Sołtys ze Ścichawy – prośba o oświetlenie przy domu ludowym oraz zasypanie wyrw w 
drodze, która prowadzi do domu ludowego.
Radna  M.  Berendtz –  pytanie,  czy  w  gminie  są  planowane  kontrole  podatkowe  osób 
prowadzących  działalność  gospodarczą,  oraz  czy  radny  może  znać  wysokość  podatków  od 
konkretnej osoby.
Wójt J. Rożnowski – na posiedzeniu Komisji Budżetowej zostało zasygnalizowane, że są istotne 
wątpliwości co do wysokości wymiaru naliczenia podatku. Dlatego kontrole są potrzebne, a jeżeli 
mają być skuteczne muszą być niespodziewane.
Pani  Skarbnik  –  przewidywane  wykonanie  z  poszczególnych  rodzajów  podatków  jest 
przedstawione  w  projekcie  budżetu  (tabela  przedstawiająca  przewidywane  wpływy 
z poszczególnych rodzajów podatku od osób fizycznych, osób prawnych w zbiorczych kwotach). 
Innych danych zgodnie z ustawą karno- skarbową  udzielać nie wolno.

Punkt 16 – Zakończenie obrad.

                O godz. 15:45 Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

…………………………………..                                                          …………………………………

Protokołowała: Danuta Stolarczyk                                                                  Przewodniczący Rady
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